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Vuurwerk rond de jaarwisseling is een traditie die de laatste jaren in toenemende mate voor discussie zorgt 

in samenleving en politiek.  

  

Veel mensen geven elk jaar grote bedragen uit aan vuurwerk. Zij beleven er veel plezier aan en 

beschouwen het afsteken van vuurwerk als een onlosmakelijk onderdeel van de jaarwisseling. Voor velen 

heeft vuurwerk een enorme aantrekkingskracht. De handel in vuurwerk kent uiteraard ook een 

economisch belang. 

  

Aan de andere kant zijn er steeds meer inwoners en ondernemers die veel overlast ervaren van het 

afsteken van het vuurwerk. Er zijn zorgen over milieuschade en gezondheidsrisico’s.  

Elk jaar raken mensen ernstig verwond door vuurwerk en hebben veel huisdieren er onder te lijden. 

Ook veroorzaakt vuurwerk schade in de openbare ruimte.  

Zeker niet onvermeld mag blijven dat de handel in  illegaal vuurwerk en het afsteken  buiten de 

toegestane periode voor veel extra overlast en gevaar zorgt.  

 

De periode waarin vuurwerk mag worden afgestoken is beperkt: van 31 december 18.00 uur tot 1 januari 

02.00 uur. In de praktijk is de verleiding om eerder vuurwerk af te steken voor velen helaas te groot, de 

praktijk leert dat we vanaf eind oktober/begin november al de nodige overlast ondervinden van het 

afsteken van (zwaar) vuurwerk.  

  

In Waterland is de overlast de laatste jaren relatief beperkt gebleven. Relatief in de zin van het aantal 

verwondingen en de schade in de openbare ruimte in vergelijking met andere gemeenten. Dat laat onverlet 

dat ook veel inwoners van onze gemeenten zich beklagen over overlast van vuurwerk. 

 

De vraag nu  is hoe om te gaan met vuurwerk tijdens de jaarwisseling 2020-2021. 

Het kabinet heeft besloten geen landelijk vuurwerkverbod af te kondigen, maar in 2020 over te gaan tot 

een gedeeltelijk vuurwerkverbod waarbij de verkoop en het afsteken van bepaalde categorieën vuurwerk 

zoals knalvuurwerk, vuurpijlen en zogenaamde single shots zijn verboden. 

Een totaal vuurwerkverbod (de 0-variant ) is mogelijk, maar besluitvorming hierover wordt overgelaten 

aan individuele gemeenten. 

 

In februari van dit jaar hebben de burgemeesters in de regio Waterland in de regionale driehoek de 

wenselijkheid besproken om te streven naar een gezamenlijk standpunt. De 0-variant in combinatie met 



 

 

andere activiteiten zoals een centrale vuurwerkshow of vuurwerkactiviteiten in dorpen of wijken, is daarbij 

een optie. 

 

 

De planning was dat de burgemeesters voor mei van dit jaar een gezamenlijk standpunt zouden 

voorbereiden en in deze discussie de gemeenteraden nadrukkelijk zouden meenemen. 

Vanaf half maart heeft COVID 19 helaas roet in het eten gegooid en is deze discussie niet op gang 

gekomen. De burgemeesters hebben nog geen standpunt  ingenomen en de gemeenteraden hebben zich 

nog niet uitgesproken. Bovendien is er nog niet gesproken over afstemming met buurgemeenten in 

verband met eventuele waterbedeffecten.   

   

Ik vind het verstandig als we in Waterland voor de komende jaarwisseling de landelijke wettelijke lijn  

volgen, dat wil zeggen geen verbod maar met voorwaarden bij de verkoop (is wel wettelijke verplichting). 

Voldoende tijd om als gemeenteraad eventueel nieuw beleid te bespreken ontbreekt nu.  

Een 0-variant dit jaar is ook niet realistisch vanwege de problematiek van handhaving van het verbod, 

gezien de beschikbare capaciteit van politie en die van de boa’s. De jaarwisseling is sowieso voor de politie 

en de boa’s, met of zonder een vuurwerkverbod, een enorme uitdaging. De handhavingscapaciteit voor 

een vuurwerkvrije gemeente zal lokaal gevonden moeten worden (het lokale basisteam en boa’s) aangezien 

hiervoor geen ondersteuning gevraagd kan worden van andere basisteams. Dit vereist de nodige tijd voor 

voorbereiding en afstemming.  

Ook hebben ondernemers die vuurwerk verkopen inmiddels de nodige investeringen gedaan.  

 

Voor zover bekend zullen burgemeesters van de omliggende gemeenten hun gemeenteraad ook aanraden 

om voor komende jaarwisseling de landelijke wettelijke lijn te volgen. 

 Graag ga ik begin 2021 met u in gesprek over vuurwerk en het toekomstig beleid in onze gemeente. 

Daarin kunnen we ook de ervaringen van de komende jaarwisseling meenemen.  

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 


